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A Chován Kálmán Mûvészeti
Alapiskola zenész növendékei a
szokásos évzáró koncerttel bú-
csúztak a hamarosan véget érõ
tanévtõl a múlt héten csütörtö-
kön a Fõ Téri Iskola dísztermé-
ben. Az érdeklõdõ közönség
hangulatos koncertet kapott
ajándékba, melyben a néha bot-
ló, de nagy igyekezettel elõadott
daraboktól a színvonalas, sõt

Koncerttel zártak a
zenészek

profi elõadású muzsikáig min-
den jelen volt.

A fiúkórus nyitotta koncerten
több kamaradarab aratott nagy
sikert, de a szólisták is kitettek
magukért, megmutatva � amit
Brachna Irén az iskola igazgató-
ja bevezetõjében megfogalma-
zott � mennyit tanultak, fejlõd-
tek a muzsikus palánták ebben
a tanévben.

Közleményt juttatott el szer-
kesztõségünkbe a Körös-vidéki
Vízügyi Igazgatóság, melyben az
igazgatóság területén történt hal-
pusztulásokkal kapcsolatban tájé-
koztatnak.

��
2002. május 17-én a Malom-

zug-Décsipusztai fõcsatorna 11-
704 és a 13-493 fm szelvény kö-
zötti szakaszán (Szarvas térségé-
ben) halpipálást és kisebb mérté-
kû halpusztulást észlelt a területi-
leg illetékes Szarvasi Szakaszmér-
nökség területi felügyelõje. A ket-
tõs hasznosítású funkciót betöltõ
fõcsatornának a Szarvas-Békés-
szentandrási holtág a befogadója.
A halpusztulással érintett víztér-
nek neincs halas hasznosítója. A
rendkívüli szennyezõdés okának
feltárására igazgatóságunk a Kö-
rös-vidéki Környezetvédelmi Fel-
ügyelõséggel közösen helyszíni
szemlét tartott, ahol a halpusztu-
lás mérgezésre utaló tüneteibõl
megállapításra került, hogy a ha-
lak pusztulását nagy valószínûség-
gel rizstelepi lecsapoló víz okoz-
hatta. A Körös-vidéki Vízügy Fel-
ügyelõség szermaradvány vizsgá-
latra vízmintavételezést végzett, a
Növényvédelmi és Talajtani Szol-
gálat növényegészségügyi felügye-
lõje pedig a május 19-én tartott el-
lenõrzésen azon rizstelepek üze-
meltetõitõl, akik a lecsapoló vizü-
ket a szennyezõdéssel érintett fõ-
csatornába vezetik, a permetezési
naplót bekérte.

Igazgatóságunk a jogszabályi
elõírásoknak megfelelõen III.
fokú cízminõségi kárelhárítási ké-
szültség keretén belül gondosko-
dott a heltetemek letermelésérõl
amásodlagos szennyezõdés elke-

Halpusztulás két helyen
rülése érdekében, és a szennyezõ-
dött víztér tiltózással való szaka-
szolásáról. A fõcsatorna mentén
lévõ vízhasználókat a szennyezõ-
désrõl a csatornaõrökön kereszül
értesítettük. A szennyezõdés hatá-
sára 50 db. mindösszesen kb. 6-
10 kg apró keszeg, kárász pusztult
el. Május 20-án már további halel-
hullást nem észelelünk, így a III.
fokú készültséget a fokozott õri fi-
gyelés fenntartása mellett II. fokra
mérsékeltük.

További intézkedés vízvizsgá-
lati eredmények ismeretében tör-
ténik, addig a Malomzug-
Décsipusztai fõcsatorna teljes sza-
kaszán a fokozott õri figyelést
fenntartjuk.

2002. május 18-án bejelentés
érkezett az igazgatóságunkra,
hogy a Szarvas-Békésszentandrási
holtágon a Kákai mûtárgy feletti
szevényben, mintegy 10-12 db,
mindösszesen kb. 150 kig busa
tetem található. A Környezetvé-
delmi Felgyelõséggel történt kö-
zös helyszíni szemlén megállapí-
tásra került, hogy a halpsztulást
nem külsõ szennyezõdés váltotta
ki. A holtág  vízminõsége megfele-
lõ, a holtág vízforgalma optimá-
lis, a vízkivételek kieleégítése
mellett a vízcsere folyamatos, a
holtág más szakaszain halpusztu-
lás nem volt észlelhetõ. A víztér
halászai hasznosítóját az észelelt
jelenségrõl értesítettük azzal,
hogy a haltetemek eltávolításáról
haladéktalanul gondoskodjon,
aki ezen kötelezettségének a jel-
zést követõen eleget is tett.

A két halpusztulás között sem-
minemû összefüggés nem áll
fenn.

Bak Sándor igazgató

Május 15-én szerdán tartotta
alakuló ülését az új országgyûlés,
ahol a döntött a parlamenti bi-
zottságok összetételérõl. Ennek
értelmében a Költségvetési és
Pénzügyi Bizottság alelnökeként
fogok dolgozni a következõ idõ-
szakban.

Hosszas gondolkodás után
döntöttem úgy hogy a költségve-
tési bizottságban vállalok felada-
tot. Azért döntöttem így, mert
mindent összevetve ez a leghasz-
nosabb a szarvasi választókerület
polgárainak. Ugyanis a költségve-
tési bizottság olyan, mint egy
nagy ablak, amin keresztül egy
szakembernek rálátása nyílik a
kormányzat mûködésére.

Ahhoz, hogy ezt a tisztséget be-
töltsem, az országgyûlés döntése

A legjobb lehetõség:
költségvetési bizottság

elõtt a Fidesz parlamenti frakciójá-
nak támogatását kellett elnyerni,
amit az eddigi munka, a felké-
szültség és szakértelem alapján
adtak meg. Ezek alapján a költség-
vetési bizottság alelnökének java-
soltak.

A következõ napok az új kor-
mány megalakulásával telnek
majd. Azoknak, akik most az or-
szág kormányrúdjához állnak
majd, kívánok sok erõt és bölcses-
séget! Remélem, ugyanannyira szí-
vükön viselik majd Békés megye
sorsát, mint ahogyan a polgári
kormány tette. A térség ország-
gyûlési képviselõjeként támogat-
ni fogom azokat a döntéseket,
melyek Szarvast és vidékét segí-
tik.                        Domokos László

országgyûlési képviselõ

Ismét Budapestrõl, telefonon
jelentkezve osztotta meg a
Cervinus Rádió hallgatóságával
híreit Babák Mihály polgármes-
ter, szerdai rádióinterjújában,
ahol elsõként a parlament alaku-
ló ülésérõl, s az elsõ plenáris
ülésnapokról, bizottsági munká-
ról hallhattunk. Újólag kifejtette
Babák Mihály, hogy milyen fel-
emelõ érzés az ország házában,
a polgárok bizalmából szolgál-
ni, s ígérte esküjéhez híven a vá-
ros a térség a megye felemelke-
déséért fog dolgozni, ahogyan
tette az elõzõ négy esztendõben
is. Parlamenti témákról szólva
megemlítette a most leköszönõ
kormány nyugdíjemelési dönté-
sét, melynek folyományaként a
nyugdíjasok januárig visszame-
nõen megkapják a 4,5 százalé-
kos emelést, s reményét fejezte
ki, hogy a hamarosan hivatalba
lépõ kormány újabb 4,2 száza-
lékos nyugdíjemelése és az egy-
szeri 19 ezer forintos juttatás is
megvalósul. Az elsõ plenáris
ülés minisztériumi struktúravál-
tásáról és a médiakuratóriumok
kiegészítésérõl hallhattunk még
a parlamenti blokkban, továbbá
arról, hogy a szerdai bizottsági
ülésre készülve a leendõ pénz-
ügyminiszternek hét kérdést fo-
galmaztak meg Domokos László-
val, melyek a térség fejlõdését
hivatottak szolgálni, egyebek
mellett a Tessedik Sámuel Fõis-
kola finanszírozásával, a 44-es
út gyorsforgalmivá fejlesztésé-

A polgármester hírei
vel, a megye belvízrendezési
tervének megvalósításával és a
hátrányos helyzetû Békés megye
felzárkóztatásra szánt plussz-
forrásainak emelésével foglal-
koznak ezek a kérdések.

�Hazai vizekre evezve� Ba-
bák Mihály polgármester a pén-
teki rendkívûli testületi ülés
döntéseirõl számolt be, majd az
Áfész küldöttgyûlése kapcsán
gratulált a rádió nyilvánossága
elõtt is sikeres munkájukhoz.
Már a pénzügyekrõl szóló szoká-
sos beszámolóhoz kapcsolódva
hallhattuk, hogy a területfejlesz-
tési tanács döntés-elõkészítõ bi-
zottsága támogatta Szarvas kéré-
sét a fürdõ beruházás támogatá-
sára, ami 40 millió forintot je-
lent a tanács várhatóan pozitív
döntése után. Ugyancsak való-
színû a pozitív döntés a Mangol-
zug szennyvízelvezetõ rendsze-
rének támogatása, ez kedvezõ
esetben 80 milliót jelenthet.
A heti pénzügyek taglalásakor
megtudhattuk, kifizették a
holtágkotrás befejezõ üteméért
járó 12 millió forintot, a sürgõs-
ségi orvosi ellátásért a havi 100
ezret. A Komép Kft. megkapta a
sportlétesítmények fenntartásá-
hoz a 6 milliós és a fürdõ üze-
meltetéséhez a 4 milliós önkor-
mányzati hozzájárulást. A heti
rádióinterjú végén a közelgõ
gyereknapra kívánt Babák Mi-
hály a fiataloknak jó szórako-
zást és sikereket további életük-
höz.

Magyar Szocialista Párt Békés
Megyei Területi Szövetség
5600 Békéscsaba,
 Irányi u. 4-6.

Kedves Barátunk!
Az idén negyedik alkalommal

szervezzük meg 2002. augusz-
tus 12-18. között �Ijfúság és Eu-
rópai Unió� címmel hagyomá-
nyos nyári táborunkat Oroshá-
za-Gyopárosfürdõn. Az elmúlt
évekhez hasonlóan, elõadóként
várjuk a legjobb hazai integráci-
ós szakértõket, politikusokat,
diplomatákat, többek között
Kovács Lászlót, Inotai Andrást és
Jürgen Köppent, az EU budapes-
ti missziójának vezetõjét.

Az elõadásokat követõen
jogi, közgazdasági és politológi-

Hetényi István a Kht. ügyveze-
tõje lapunkat tájékoztatva el-
mondta, a 2001. év kiemelkedõ
feladata volt a IV. Nemzeti
Lovasfesztivál lebonyolítása a
pályáztatástól a megrendezésig.
Szerepe volt az ügynökségnek
az Ipari Park cím megszerzésé-
ben, hiszen a Kht. gondozásá-
ban készült az erre vonatkozó
pályázat. Munkájuk nyomán ké-
szült el a kis és középvállalko-
zók felzárkóztatását szolgáló
SAPARD program és elkészítet-
ték a határon átnyúló együttmû-
ködés turisztikai integrációs
mintaprogramot  a PHARE CBC
Hu-Ro keretében.

 Másik jelentõs teljesítmény a
Kákafoki Holtág haszonbérlet-
ének megszerzése pályázati
úton, amihez szorosan kapcso-
lódik a halászati jog gyakorlása.
Ezzel kapcsolatban megemlítet-
te, reményeik szerint idén � ha
a bevételeik megfelelõen alakul-
nak � 17 millió forinttal gazdál-

Küldöttgyûlés a Szarvas és Vidéke ÁFÉSZ-nél

�Nem volt könnyû öt év�
Folytatás az 1. oldalról
A 2001. év munkájáról szól-

va Bõdi Jánosné elmondta, hogy
10 millió forintot fordítottak az
üzletek felújítására. Korszerûsí-
tették a csabacsüdi és a békéss-
zentandrási ABC-t, illetve Békés-
szentandráson a Körös Vendéglõ
átalakítása után iparcikk �PONT�
üzletházat adtak át. Folytatódott
az üzletrészek megvásárlása is,
a taglétszám pedig az év végén
3.924 volt.

A 2002. évben az üzletháló-
zat további bõvítését tervezik, s
mintegy 10 %-os forgalom növe-
kedéssel számolnak. A tervek
szerint tovább bõvülnek a törzs-
vásárlóknak nyújtott kedvez-
mények, s nõ a nyereményjáté-
kok száma is. A tervezett nyere-
ség erre az évre � ismerve a

költségek várható növekedését
� 7 millió Ft.  A beszámolók és
az idei üzletpolitikai célkitûzé-
sek ismertetése, megbeszélése
után a küldöttgyûlés megválasz-
totta azokat a tisztségviselõket,
akik a következõ öt évben irá-
nyítják majd a szövetkezet
munkáját. A küldöttek ismét
Bõdi Jánosnét választották el-
nöknek, elismerve ezzel eddigi
munkájának eredményességét.
Az igazgatóság további megvá-
lasztott tagjai: Barcsik Imre,
Csonki Imréné, Kozák Imre,
Nagy Józsefné, Mrena Mihály,
Hegedûs László, Csík Imréné,
Kiszely Sándor. A felügyelõ bi-
zottság elnökének Komlovszky
Györgynét, tagjainak pedig Bú-
zás Pálnét és Hürketz Mihálynét
választották meg.                      L.J.

Bûzhelyzet:

Sok jóra még ne
számítsunk

Schalbert Géza fõtechnológus
elmondta, hogy a telepre érke-
zõ magas szennyezettségi fokú
szennyvíz hatására elpusztult a
biológiai bontást végzõ baktéri-
umok egy része. Szerencsére
mindeddig nem valamennyi, re-
mélhetõ, hogy az úgynevezett
eleven iszapot nem kell teljes
egészében kicserélni, az apró
szervezetek újra kellõ meny-
nyíségûre felszaporodnak. Hoz-
zátette azonban, ha most azon-
nal megszünne a megengedett-
nél nagyobb terhelés, akkor is
idõbe � hetekbe � kerül míg a
szennvíztisztító újra normális
üzemvitelnek megfelelõ kapaci-
tással tud dolgozni.

A Katech Rt.
bizonyítani tud

A Katech Rt. vezérigazgatója
Balázs Attila határozottan kije-
lentette, hogy az üzemük ahogy
már jóideje nem, úgy az utóbbi
idõszakban sem bocsátott ki

olyan szennyvizet a városi csa-
tornahálózatba ami a megszo-
kotthoz képest eltérõ terhelést
okozna a csatornahálózatban.
Mint elmondta ezt nem csak ki-
jelenti, hanem bizonyítani is
tudja. Az üzem szennyvíztisztí-
tója a �99 december 30-án zárult
próbaüzem óta folyamatosan jó
hatásfokkal mûködik, rendelke-
zik minden szükséges enge-
déllyel, minden az elõírások be-
tartásával történik. A náluk ke-
letkezõ szennyvíziszapot az elõ-
írásokban meghatározott mó-
don, megfelelõen dokumentál-
va szállítják el a megfelelõ hely-
re. A levegõkibocsátás terén el-
ért hatásos megoldásukra is
utalva hívta fel a figyelmet arra,
hogy a Katech és a bûz már a
múlté, majd mégegyszer meg-
erõsítette, hogy az üzem mûkö-
désében az elmúlt idõszakban
üzemzavar nem volt.

K.Zs.

Közhasznú és
vállalkozó szellemû

Az elmúlt évben mintegy 35 millió forinttal gazdálkodott a
Körös-szög Kistérségi Terültetfejlesztési Ügynökség Kht.
és a pénzügyi záráskor 2 millió 700 ezer forint adózási
eredményt könyvelhetett el. Egyebek mellett ezeknek a
számoknak az ismeretében fogadták el egyhangulag a kis-
térség polgármesterei múlt héten szerdán tartott értekez-
letükön a Kht. közhasznú jelentését.

kodhatnak e jogukat gyakorol-
va. Együttmûködési megállapo-
dásokat készülnek kötni a hor-
gászegyesületekkel a 100 hektá-
ros vízfelületû holtág horgásza-
tának ellenõrzése érdekében.
Már most megkezdik a felkészü-
lést a 2004. évi III. Lovas Világ-
találkozó megrendezésére és te-
vékeny részt kívánnak venni a
holtág rehabilitációjához kap-
csolódó különbözõ fejlesztések-
ben. Ez nem csak a pályázatok
elõkészítését, lebonyolítását je-
lentené a jövõbe n ,  h a n e m
akár azt is, hogy a Kht. pályá-
zik a rehabilitációs munkák
elvégzésére,  csökkentve ez-
zel a számos kötelezõ feladat-
tal rendelkezõ önkormányzat-
ok feladatait.

Hetényi István azzal zárta tá-
jékoztatóját, hogy a kistérségi
területfejlesztési Kht. továbbra
is pályázni kíván a térséget érin-
tõ fejelesztési programra.

K.Zs.

�Ijfúság és Európai Unió�
ai szekciókban bõvíthetitek is-
mereteiteket. Angol, francia, né-
met nyelven ismerkedhettek az
Unióban használatos terminoló-
giával. A szakmai rendezvénye-
ken kívül szállást,  étkezést,
strandbelépõt biztosítunk. Es-
ténként szórakoztató programo-
kat szervezünk. A tábor költsé-
geihez 5000 Ft részvételi díjjal
kell hozzájárulnod.

Reméljük, sikerült felkelteni
érdeklõdésed. Szeretettel vá-
runk. Ha jönni szeretnél, 2002.
június 7-ig jelentkezz az MSZP
szarvasi irodáján 8-12 között
vagy telefonon: 66/514-610.

dr Vastagh Pál
MSZP Békés megyei

elnöke

A Városi Könyvtárban
olvashatók...

Válogatás az országgyûlés tárgyalási és tájékoztató
anyagaiból

Tájékoztató anyagok
- Jelentés a 2002. április 7-i és április 21-i országgyûlési képvise-

lõ-választás megszervezésével és lebonyolításával kapcsolatos
állami feladatok végrehajtásáról.

- Jelentés az Országos Választási Bizottság beszámolója a 2002.
április 7-én és április 21-én megtartott országgyûlési képviselõ-
választásról.

- Jelentés a társulási megállapodás végrehajtásának elõrehaladásá-
ról és a további végrehajtásra szolgáló kormányzati intézkedési
terv megvalósulásáról, valamint Magyarországnak az Európai
Unióba történõ integrációja helyzetérõl.

- Jelentés az Interparlamentáris Unió (IPU) 107. Marrakes-i Konfe-
renciájának munkájáról.

Törvényjavaslatok, országgyûlési határozat javaslatok
- Törvényjavaslat a gyógyszereket érintõ egyes törvények módo-

sításáról.
- Törvényjavaslat a társadalombiztosítási nyugellátásról szóló

1997. évi LXXXI. törvény módosításáról.
- Országgyûlési határozati javaslat a hosszú távú egészségpolitika

folyamatosságának megõrzésérõl és az egészségügyi, valamint a
szociális rendszerekben ellátottak jogainak érvényesítését bizto-
sító szervezet kialakításáról.

- Országgyûlési határozati javaslat a hazai népegészségügyi helyzet-
tel összefüggõ egyes hosszú távú feladatokról.


